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Egungo prozesuan dihardutenen arteko 
itunei eutsi behar zaiela dio Otegik 
Dena den, EHk aurretik alderdirik kanpoan uzteko asmorik ez duela zehaztu du 
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Arnaldo Otegiren aburuz, 
iaztik indarrean dagoen 
«prozesu eraikitzailea 
sustengatzen dutenen 
arteko itun politikari eutsi 
egin behar zaio» datozen 
hauteskundeen ondoren 
ere. Nolanahi ere, EHk 
aldez aurretik indar politi
ko bat bera ere ez duela 
kanpoan utziko nabar
mendu du. 

EH-K jakinarazi ditu datozen 
hauteskundeetan aurkeztu
ko dituen hautagaitzei 
buruzko datuak. Eta, Lander 
Etxebarriak atzo Gasteizen 
eskainitako prentsaurrekoan 
informatu bezala, gehien 
aurkeztuko dituen indar poli
tikoa izango da. 

Arabako 51 udalerrietako 
36tan aurkeztuko du hauta
gaitza - hots, aurreko boze
tan baino 12 gehiagotan- , 
eta hautesle guztien %98ren
gana helduko da . Bizkaian 
eta Gipuzkoan, berriz, %90 
ingurura ailegatuko dira: Biz
kaiko 111 udalerrietako eh u
netan aurkeztuko dute eta 
Gipuzkoako 88etako 74tan. 
Nafarroan, 272 udalerrietatik 
55etan izango da hautagai
tza, baina azken hauteskun
deetan baino II gehiagotara 
heltzea lortu du, errolda oso
aren %70 ingurura ailegatuz. 

Arnaldo Otegik ere parte 
hartu zuen EHren aurkezpen 
ekitaldian. Buruzagi abertza
lea sinetsita dago EH izango 
dela aurreko hauteskundeen 
aldean gehien igoko den 
indarra . Horretara heltzea 
ahalbidetuko duen formula 
zehaztu zuen: «eraikuntza 
nazionalari bai, baina gestio 
ezkertiarra eginez». 

Izan ere, Otegiren irudiko, 
«EH da Euskal Herria ezke
rretik eta subiranotzatik bes
te eszenatoki batera eraman 
dezakeen indar politiko baka
rra» . Ildo horretan, EHko bo
zeramaileak aldarrikatu zuen 
behar-beharrezkoa dela Eus
kal Herriak botere politikoa 
izatea, baina hori lortutakoan 
«demokrazia partehartzailea» 
bultzatzeko asmoz. 

«Denak prozesuari 
lotzea» da helburua 

Datozen hauteskundeen 
ondotik EHk diputazioetan 
parte hartzeko asmorik ote 
duen galdetuta, Otegik eran
tzun zuen militantzia aber-

EHk udal hauteskundeetako kanpaina aurkeztu zuen atzo Gasteizen. 

Europako hauteskundeetan «alferrik 
galdutako abagunea» 
• ARNALDO OTEGI

REN esanetan, «alfe
rrik galdutako aba
gunea» da Europako 
hauteskundeen in
guruan talde aber
tzale guztiek akor
dioa lortu ez izana. 
Euskal Herritarrok 
taldeko buruak bere 
oniritzia azaldu 
zuen Abertzaleen 
Batasunak proposa
tu zuenarekin liza
rra-Garazikoek Eu
ropara batera joate
ko programa 
amankomunarekin. 
«Abagune ederra al
ferrik galdu dugu . 

Kanpaina nazionala 
egiteko bat egin be
har izango genuen 
zerrenda bakar bat 
aurkeztearren liza
rra-Garaziko Ituna
ren edukiak Euro 
pako Legebiltzarre
raino eraman ahal 
izateko. Ez da posi
blea izan, baina guk 
uste berbera dauka
gu buruan», dekla
ratu zuen atzo goize
an Gasteizko pren
tsaurrekoan galdera 
bati erantzunez. 

Arnaldo Otegik 
onartu egin zuen 
EHk «zenabit proble-

ma» izango dituela 
eurolegebiltzarkide 
bat lortzeko horreta
rako estatu espainol 
osoko esparrua har
tzen baita aintzat, 
baina dena den da
tozen asteetan hau
tagaiaren izena eza
gutaraziko dutela 
informatu zuen. «EH 
oso indar politiko 
egokia da Euskal 
Herria Europan ere 
ordezkatzeko, betie
re ezkerreko ikuspe
giari eutsita» . Ildo 
horretan, Europara
ko «hautagairik one
na» EHk aurkeztuko 

duela nabarmendu 
zuen, eta foru eta 
udal bozketetan be
zala, baikor agertu 
zen Europakoetan 
lortuko dituen emai
tzen gainean. 

Lander Etxeba
rriak berak ere adie
razi zuen bezala , 
«EH gorantza doan 
indarra da, eta ho
rregatik , datozen 
hauteskundeek 
Euskal Herria auzoz 
auzo ezkerretik al
datzeko modua 
emango digute eus
kal orube berria 
eraikitzeko» . 

tzaleak laster batean eraba
kiko duen kontua dela, nahiz 
eta honezkero «gogoeta 
batzuk» helarazi zaizkion . 
«Hauteskunde bakoitzak 
merezi du azterketa konkretu 
eta berezia», azaldu zuen. 

ARNALDO OTEGI 

bat bera ere aldez aurretik 
baztertzeko asmorik ez duela 
ohartarazi zuen. «Ez gabiltza 
inor baztertzeko asmoan 
oinarrituta. Aldiz, den-denak 
prozesuari lotzea nahi dugw>, 
sakondu zuen. 

Dena den, azken hilabetee
tan euskararen edo presoen 
kontura abian jarritako bate
ratze dinamika nazionalak 
gogorarazi zituen. Horrela, 
«gaur egun indarrean dagoen 
prozesu politikoa garatzeko 
asmoa duten agenteen arteko 
itun politikari eutsi beharra» 
dagoela agertu zuen, baina 
dena den EHk alderdi politiko 

••• ((Euskal 

Herritarrok da 

Euskal Herria 
ezkerretik eta 
subiranotasunetik 
beste eszenatoki 
batera eraman 

dezakeen indar 
politiko bakarra)) 

Otegiren arabera , EHk 
«baldintza bakarra» erabiliko 
du hauteskundeen ondoren 
indarren bati betoa jartzeko, 
hots , «inposaketa» indarrean 
ezarri nahi izatea: «Soil-soilik 
Euskal Herriak bere etorki
zuna libreki erabakitzea 
indarraz baliatuta eragotzi 
nahi duena utziko dugu kan
poan». 

Otegik eta 
Ibarretxek 
legegintzaldi itunaz 
eta prozesuaz hitz 
egingo dute gaur 
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ARNALDO OTEGI EHko 
bozeramailea Juan Jose 
Ibarretxe EAEko lehenda
kariarekin bilduko da 
gaur goizean lehendakari
tzaren egoitzan. Bilera 
hau Ibarretxek su -eten 
egoeraz hasitako bigarren 
elkarrizketa sortan kokatu 
behar bada ere Jaurlaritza 
sostengatzeko legegintzal
di itunaz ere hitz egingo 
dute , Otegik berak atzo 
Gasteizen aitortu zuenez. 
Bestalde, gogoratzekoa da 
Ibarretxek berak itunaren 
aukera aipatzean «bake 
prozesua finkatzeko » 
baliogarria izan daitekeela 
esan duela. 

Ibarretxe lehendakariak 
Gasteizko Parlamentuan 
ordezkaritza duten alderdi 
politikoekin hasitako biga
rren elkarrizketa sortan 
Otegirekin gaur egingo 
duen bilera bigarrena 
izango da, joan den astean 
Carlos Iturgaitz PPko 
buruzagiarekin bildu 
ondoren. Ondoko astee
tan , beste alderdietako 
ordezkariekin biltzeko 
asmoa du EAEko lehenda
kariak. 

Hauteskunde 
ostean EAJ-EA-EH 
koalizioa egitea zail 
ikusten du 
Garaikoetxeak 
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CARLOS GARAI KOTXEA 
Eusko Alkartasunako 
lehendakaria Antena 3 tel
bistako El primer caJe saio
an elkarrizketatu zuten 
atzo. EHrekin legegintzal
di itun bat egitearen alde 
azaldu zen. «Legegintzaldi 
itun batek esan nahi badu 
indarkeriatik garbi urrun
tzea» EA sinatzeko prest 
egongo dela esan zuen 
Garaikoetxeak, konpromi
so zehatzik egon gabe ere . 
Dena dela, hauteskunde 
ondoren EAJ , EA eta 
EHren artean koalizio bat 
egitea zailagoa ikusi zuen 
Garaikoetxeak. Bere 
ustez, «hauteskundeen 
ondoren koalizio bat egitea 
gehiegizko saltoa izango 
litzateke beraientzat». 
Udaletan, EHri dagokio
nez, «zerrenda bozkatuena 
errespatzearen alde» ager
tu zen. 
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